
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego

oraz senatora Macieja Klimê
na 77. posiedzeniu Senatu

w dniu 26 maja 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Zwróci³a siê do nas grupa aptekarzy z województwa ³ódzkiego reprezentuj¹cych niewielkie apteki

prowadzone przez samych farmaceutów, którzy wskazuj¹ na zagro¿enie dla istnienia w Polsce ma³ych
aptek ze strony wielkich sieci farmaceutycznych. Wspomniane przez nas œrodowisko aptekarzy w tros-
ce o istnienie ma³ych aptek postuluje wprowadzenie nastêpuj¹cych zasad.

1. Apteka dla aptekarza – zawodowo przygotowanego farmaceuty.
2. Wprowadzenie uregulowañ prawnych umo¿liwiaj¹cych kontrolê sprzeda¿y internetowej.
3. Ujednolicenie cen i mar¿.
4. Wstrzymanie wydawania zezwoleñ na prowadzenie apteki przez niefarmaceutów.
5. Zlikwidowanie dyskryminacyjnej formy sprzeda¿y na drodze producent – apteka.
6. Wprowadzenie farmakoekonomiki przy ustalaniu cen leków i ograniczenie liczby genetyków, to

jest promocja leków tañszych równoznacznych.
7. Usuniêcie z placówek „stricte” handlowych leków i suplementów, których sprzeda¿ odbywa siê bez

nadzoru farmaceuty – stacje benzynowe, sklepy, markety, sklepy zielarskie – za brak mo¿liwoœci powia-
damiania o wstrzymaniu, wycofaniu leków, brak mo¿liwoœci sprawdzania temperatury i wilgotnoœci po-
wietrza oraz daty wa¿noœci.

8. Wprowadzenie zakazu ³¹czenia produkcji leków z ich sprzeda¿¹ detaliczn¹ (dotyczy to wykupu
producentów leków przez sieci hurtowe posiadaj¹ce apteki – detal).

9. Zakaz ³¹czenia w ramach wszelkiego rodzaju spó³ek dzia³alnoœci hurtowej i detalicznej (chodzi
o wyartyku³owanie dotychczas obowi¹zuj¹cego przepisu prawa farmaceutycznego, który niedostatecz-
nie reguluje ten problem).

Prosimy Pani¹ Minister Zdrowia o odniesienie siê do przedstawionych postulatów, a tak¿e o informa-
cjê, czy sytuacja sieci ma³ych aptek jest znana Pani Minister. Czy podziela Pani obawê dotycz¹c¹ zagro-
¿enia istnienia takich aptek i czy zamierza Pani Minister podj¹æ jakieœ dzia³ania zmierzaj¹ce do ochrony
ma³ych aptek prowadzonych przez ich w³aœcicieli?

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski
Maciej Klima




